
Jaroslaviny
č. 9/červenec 2022

V roce 2022 došlo k navýšení platby za pronájem sálu v multifunkční budově na Anenské 119.
Soukromé osoby zaplatí za pronájem sálu na rodinné akce 700 Kč na den.
Informace a formulář na vyplnění žádosti o pronájem sálu získáte vždy v pondělí od 15 do 18 hod. v kanceláři místní části 
a v tuto dobu je možné si přijít sál s kuchyňkou prohlédnout – klíče u pracovnice kanceláře – tel. 575 570 738.

Vážení občané Jaroslavic!
Zdravím vás znovu jako znovu zvolený předseda Komise 

místní části Jaroslavice. Mám nelehkou pozici po nečekaně 
zesnulém Tondovi Cekotovi. Tonda byl srdcem komise a zku-
šeným v jednání s politickými představiteli města, a také ta-
hounem všeho společenského dění v Jaroslavicích. K tomu 
nás vloni opustil i Jarda Vinický. Bez těchto dvou se neobešla 
v Jaroslavicích žádná akce.

Život jde dál a musíme se s tímto poprat. Kromě spole-
čenských akcí je i nadále cílem komise připomínat magist-
rátu potřeby občanů naší místní části, aby se na Jarosla-
vice nezapomínalo. Proto chceme vaši podporu formou 
diskuse o  potřebách občanů Jaroslavic. To buď formou 
osobního setkávání nebo za pomocí sociální sítě Facebook 
- https://www.facebook.com/Jaroslavice. V  současné době 
jde zejména o křižovatku ulic Anenská – Pasíčka. Hodně lidí 
je nespokojeno se změnou trasy MHD linky 31. Sešlo se dost 
připomínek a chtělo by v nich pokračovat.

Začíná nám léto, což je 
doba prázdnin a  zaslouže-
ných dovolených. Po delší 
době různých omezení se 
mohou přátelé a  známí se-
tkávat, proto KMČ Jarosla-
vice a  spolek Jaroslavická 
beseda vás zve na tradiční 
Anenskou pouť 2022 ve 
dnech 22. až 24.  července. 
Více na jiném místě.

Na závěr děkuji všem 
členům komise, Jarce Sky-
dánkové za úřední kancelář, 
Josefovi Palovi za Jaroslaviny a  také všem členům spolku 
za přípravu pouti.

Krásné letní dny vám přeje
Vlastimil Karola

předseda Komise místní části Jaroslavice

Úvodní slovo

Anenská pouť 2022

Nová cena za pronájem sálu v bývalé škole

Od pátku 22. do neděle 24. července 2022
Na Návsi v Jaroslavicích se koná tradiční Anenská pouť.
V pátek 22. 7. od 19 hod. vystoupí na Návsi pod altánkem
Hudební COUNTRY SEŠLOST Petra „Žebro“ Chluda.
V sobotu 23. 7. po 19. hodině hudební skupina CESTUJÍCÍ HUDBA.
V neděli 24. 7. v 10 hod bude v kapli sv. Anny sloužena poutní mše svatá.
Po celou dobu pouťové atrakce, občerstvení a dobroty nejen pro děti.
Těší se na vás Jaroslavická beseda, z. s. Fotografii Jaroslavic ze 40. let 20. století  

poskytl Ing. Zdeněk Valášek



Jaroslavicích pracuje šest zájmových organizací:
• Jaroslavická beseda, z. s.
• Myslivecký spolek Kudlov-Jaroslavice, z. s.
• Sbor dobrovolných hasičů Jaroslavice u Zlína
• Sportovní klub Jaroslavice, z. s.
• Základní organizace Českého zahrádkářského svazu  

Na Vrše Jaroslavice
• Zlínský klub seniorů – klub Jaroslavice

Jaroslavická beseda
Spolek Jaroslavická beseda byl založen v roce 2019. Vzni-

kl proto, aby pořádal a podporoval pořádání kulturních a spor-
tovních a  také akcí pro děti v  Jaroslavicích. Spolek vytváří 
prostor pro nápady i nečlenům spolku, kterým může pomoci 
s realizací jejich aktivit pro občany Jaroslavic.

V  červenci roku 2021 se podařilo uspořádat tradiční 
Anenskou pouť. Tato třídenní akce s množstvím pouťových 
atrakcí, vystoupeními hudebních skupin a nedělní bohosluž-
bou v místní kapli se velmi vydařila. Díky počasí byla hojně 
navštívená.

Na podzim náš spolek uspořádal již potřetí dětmi velmi 
oblíbené vyřezávání dýní Dýňobraní. Ve stylu Halloweenu, 
tj.  strašidelném zdobení dýní a  také tvoření ozdob. K  veče-
ru jsme potom tyto dýně se svíčkami vystavili před budovou 
bývalé školy.

Začátek adventu jsme přivítali výrobou adventních věnců. 
Účastníci měli k dispozici vše potřebné – od chvojí až po svíč-
ky a ozdoby. Tak se podařilo s pomocí výtvarnice Miroslavy 
Němcové vytvořit krásné věnce, které nám přijel požehnat 
zlínský farář. Věnce pak zdobily jaroslavické domácnosti.

Před koncem roku jsme uspořádali Umělecký večer. Sešli 
se mladí amatérští a začínající malíři, kteří se během večera 
zdokonalili v kresbě. Také podebatovali a vyměnili si zkuše-
nosti nejen o malování… Vlastimil Karola

předseda Jaroslavické besedy

Myslivecký spolek Kudlov-Jaroslavice
Myslivecký spolek existuje v  Jaroslavicích už více než 

80 let. Přesné záznamy o jeho vzniku se nezachovaly.
Myslivecký spolek Kudlov-Jaroslavice vykonává právo 

myslivosti v honitbě, která je pronajata na 10 let od Honební-
ho společenstva Kudlov na výměře 644 ha, z nichž tvoří ze-
mědělská půda (pastviny) 528 ha, lesní půda 113 ha a vodní 
plocha (potoky) tři hektary.

Zemědělská půda, která se nachází v  katastru Jarosla-
vic je využívána pouze k pastvě anebo k sušení sena. Tím-
to je velmi snížena úživnost zvěře, a proto o to více musíme 
v zimním období strádání zvěře více přikrmovat. Významným 
nájemcem této půdy je Ing. Jan Švéda ze Zlína, který Mysli-
veckému spolku Kudlov-Jaroslavice každoročně sponzoruje 
v zajištění krmiva pro zvěř.

V  jaroslavické honitbě je hlavní zvěří srnčí, ale v posled-
ních letech se stavy této zvěře zmenšují. Důvodem jsou tři 
faktory:

a) Hlavní příčinou může být střečkovitost srnčí zvěře (pů-
vodem střečkovitosti srnčí zvěře jsou larvy střečka no-
sohltanového).

b) Škoda nebo ztráta srnčat při sečení trávy.
c) Nemalý podíl na tomto stavu mají také motorová vozi-

dla, kdy dochází k častému střetu se zvěří.
Jaroslavičtí myslivci pravidelně pořádají několikrát do 

roka úklidové pracovní brigády, při nichž čistí lesní porost od 

Spolkový život v Jaroslavicích

„černých“ skládek, které občané vytvářejí odhazovaným ne-
použitelným odpadem (pet lahve, pneumatiky aj.). Myslivec-
ké brigády zajišťují také opravy krmných zařízení (krmelců), 
sušení sena a celkově přípravu potravy pro zvěř pro nadchá-
zející období.

Myslivecký spolek Kudlov-Jaroslavice má v  součas-
né době 15 kmenových členů, z  nichž je osm z  Jaroslavic 
a sedm z Kudlova.

Po úmrtí Rudolfa Baďury, dlouholetého předsedy Mysli-
veckého spolku Kudlov-Jaroslavice, který zemřel 27.  břez-
na  2020 ve věku 62  let, byl na jeho místo 31.  května  2020 
zvolen Ing. Aleš Popelka (1975) ze Zlína-Kudlova. Služebně 
nejstarším členem je Josef Vajdák, který nastoupil k jarosla-
vickým myslivcům již v roce 1982. Josef Vajdák

 myslivecký hospodář
 
Sbor dobrovolných hasičů Jaroslavice
Další rok utekl jako voda a opět je potřeba napsat článek 

o  činnosti Sboru dobrovolných hasičů v  Jaroslavicích. Čím 
začít? Všichni známe situaci s koronavirem, téměř každého 
nějakým způsobem zasáhl, a to se týká také práce s mládeží, 
která byla velmi omezena. Snad již můžeme ale říci, že v sou-
časné době se schůzky konají již pravidelně každé úterý a po-
kud má někdo zájem, není nic jednoduššího než kontaktovat 
vedoucího mládeže Romana Pastorčáka.

Jednou z nejzajímavějších akcí sezóny byla soutěž v si-
lovém TFA, která se konala v Želechovicích nad Dřevnicí. Zú-
častnili se jí dva naši členové  – Petr Čech a  Lukáš Veselý. 
Soutěžící běželi v zásahovém oblečení a obuvi, s přilbou na 
hlavě a  dýchacím přístrojem na zádech. Postupně museli 
zdolat bariéru, poprat se s motáním hadice, proskočit oknem, 
zvládnout čtyřicet úderů kladivem, proběhnout se s hadicí ko-
lem kuželu, desetkrát vystoupat na paletu se zátěží čtyřicet 
kilo a na závěr šestkrát převrátit velkou traktorovou pneuma-
tiku. Petr Čech se umístil na čtvrtém místě a Lukáš Veselý 
obsadil s časem desáté místo.

Tradiční podzimní víkendovku jsme absolvovali v  nám 
známém areálu na Březůvkách. Program byl po celou dobu 
velmi nabitý. Soutěžilo se ve střelbě ze vzduchovky, ve štafetě 
dvojic nebo čtveřic podle věku dětí, poznávání topografických 
značek, chůze po provaze apod. Na odpoledne byla připrave-
na největší lahůdka, a to pravý a nefalšovaný hasičský útok. 
Ve volných chvílích si děti zajezdily na koních, vybrat si mohly 
mezi poníkem a velkým bílým koněm. To bylo radosti! To byl 
zážitek! Velký ohlas měla také jízda na čtyřkolce a ukázka lé-
tání dronu. Večer se nesl v duchu maškarního karnevalu a ne-
chyběl ani táborák, špekáčky a pivo.

Po dlouhém covidovém období provedl SDH v  Jarosla-
vicích v  sobotu 9.  dubna  2022 pravidelný jarní sběr želez-
ného šrotu. Celkem bylo sebráno 4940 kg železného šrotu 
a 231 kg barevných kovů. Marie Čechová

Fotbalový klub SK Jaroslavice 
má dlouholetou tradici
S  tímto faktem výkonný výbor přistupuje k  celkovému 

chodu klubu. Členy výboru jsou obyvatelé Jaroslavic nebo 
pánové dlouhodobě úzce spjatí s  jaroslavickým fotbalem. 
Jako u většiny ostatních organizací, spolků, týmů je důležitá 
dobrá parta a tou výbor SKJ bezpochyby je.

Z vlastní zkušenosti vím, že vykonávat činnost v  jakém-
koliv podobném spolku vyžaduje píli, trpělivost, obětavost 
a v neposlední řadě ochotu dělat něco nezištně, dobrovolně 



pro ostatní obyvatele a příznivce sportu. Není jednoduché 
udržovat hřiště v kvalitním stavu, pečovat o kabiny a přilehlé 
okolí a  pokrýt potřeby hráčů, kterých i  přes dlouhou pauzu 
vynucenou covidem neustále utěšeně přibývá, vždyť je jich 
aktivních více než 120.

Pokrýt finančně rozpočet klubu jsme schopni díky dota-
cím z  NSA, Magistrátu města Zlína a  Zlínského kraje. Tyto 
peníze ovšem nestačí. Proto jsme velmi rádi, že někteří oby-
vatelé Jaroslavic a podnikatelé jsou ochotni přispět na rozvoj 
SKJ a především na rozvoj sportu našich dětí a mládeže.

Jmenovitě jsou to: František Bílek, Stanislav Švajda, Aleš 
Viktorín, Radek Surý a Vlastimil Drga, Lukáš Batík, Pavel Dudr, 
Karel Pilař, Marek Dobeš a jiní nejmenovaní sponzoři.

Rád bych poděkoval hráčům A mužstva, B mužstva za 
jejich kvalitní výkony a nasazení na hranici svých schopností.

Dále poděkování letí k  trenérům všech kategorií, k  na-
šim mladým talentům v kategorii mladších žáků a přípravky, 
a v neposlední řadě k rodičům dětí, kteří nám fandí a pomá-
hají.

Co se týče hodnocení jednotlivých mužstev, tak krátce ke 
všem:

A  – tým  – za zmínku stojí úspěšné působení v  poháru 
Zlínského KFS, kdy kluci našli přemožitele až ve čtvrtfinálo-
vém zápase s odvěkým rivalem FK Mladcová. V krajské sou-
těži 1. B třídy jsme dlouho pomýšleli na 2. případně 3. pozici, 
nicméně vlivem zranění některých klíčových hráčů s  pokle-
sem výkonu celého mužstva pokleslo i umístění mužstva ně-
kde do poklidného středu tabulky.

Naše rezerva – B tým – si vede velmi dobře v okresní sou-
těži IV. třídy a bojuje o celkové třetí místo.

Nyní k dětem
Již čtyři kola před koncem soutěže bylo z výsledků v celé 

sezóně jasné, že mladší žáci SK Jaroslavice vyhrají svoji sou-
těž. Dva zápasy před koncem soutěže celkové skóre 147:26 

Jaroslavické občany zaskočila zpráva o nečekaném úmr-
tí místního rodáka Antonína Cekoty, předsedy komise místní 
části. Zemřel náhle v pátek 12. listopadu 2021 ve věku 66 let. 
Poslední rozloučení se zesnulým se konalo za velké účasti 
občanů v sobotu 20. listopadu 2021 v římskokatolickém kos-
tele sv. Filipa a Jakuba ve Zlíně.

Zesnulý pocházel z Jaroslavic, kde žil s  rodiči do svých 
sedmi let a zde také navštěvoval místní školu. Poté třicet let 
žil v Praze. Na začátku devadesátých let se vrátil do rodného 
domu a plně se zapojil do života Jaroslavic. Začal pracovat 
v tehdejší místní regionální komisi, na jejíž činnost navázala 
v roce 2001 nově ustanovená komise místní části. Od 1. led-
na 2018 se ujal funkce předsedy Komise místní části Jarosla-
vice. V letech 2002 až 2006 byl členem Zastupitelstva města 
Zlína. Zkušenosti z komunální politiky dovedl plně aplikovat 

Poslední vzpomínka na Antonína Cekotu

Nejnovější údaje o obci

Členové Komise místní části Jaroslavice

hovořilo za vše. Bomba, super, děkujeme za perfektní repre-
zentaci SKJ.

Starší a  mladší přípravka se samozřejmě také účastní 
svých soutěží, kde se však ještě nezaznamenávají výsledky 
zápasů. Je však důležité poznamenat, že na turnajích, kte-
rých se hojně účastní, mají velké úspěchy.

Co říci závěrem?
Fanoušci, zachovejte nám přízeň a podporujte náš fotbal 

třeba tím, že se přijdete podívat na naše utkání.
Sportu zdar! Milan Borský
 za SK Jaroslavice

Ze života jaroslavických seniorů
Klub seniorů v Jaroslavicích funguje od roku 2016. Tvoří 

jej 40 členů, z nichž čtvrtinu tvoří muži. Jaroslavičtí důchodci 
se scházejí dvakrát měsíčně v budově bývalé školy. Po nároč-
ném covidovém roce 2020, kdy byla spolková činnost ochro-
mena v  celé České republice, začali postupně obnovovat 
svoji činnost ve druhé polovině roku 2021. Znovu se začaly 
konat přednášky – osvětové (Pěstování švestek a pálení sli-
vovice; Naše imunita) i cestovatelské (Cestování po Mexiku; 
Rakouské Alpy; Cestování po USA), k nimž je nutno připočítat 
hudební zastavení a  vánoční posezení a  také společný zá-
jezd. Uskutečnil se v sobotu 9. října 2021 a  jeho cílem bylo 
Arboretum Nový Dvůr, zámek v Raduni a prohlídka Opavy.

V  první polovině roku 2022 se konalo pět přednášek  
(Cestování po Slovinsku, Vánoce v Mexiku, Trénování paměti, 
„Jalové hlasy“ – country kapela, Jak ošetřit úrazy v domác-
nosti). V sobotu 30. dubna 2022 se uskutečnil zájezd do Mo-
ravského krasu (Punkevní jeskyně, propast Macocha).

Každý první čtvrtek v měsíci hrají senioři karty a šipky.
 Marie Zbořilová

předsedkyně Klubu seniorů v Jaroslavicích

na práci pro jaroslavické občany. 
Často neváhal jít s „kůží na trh“ a ak-
tivně prosazovat řešení místních 
problémů.

Celoživotním velkým koníčkem 
Antonína Cekoty byla auta a  s  tím 
spojené automobilové závody. Již 
v  18 letech sám začal jezdit orien-
tační soutěže, později také rallye. 
I v důchodu se ještě občas svezl na 
místě spolujezdce při veteránské ra-
llye. Aktivně také pomáhal při organizování zlínské Barumky. 
Plných 16 let byl ředitelem amatérské rallye „Ve stopě Valaš-
ské zimy“ ve Vizovicích. Auta ho také živila, od roku 1991 až 
do důchodu měl totiž obchod s autodíly. Josef Pala

Jaroslavice mají celkem 341 čísel popisných. K 1. 1. 2022 v obci trvale bydlelo 828 obyvatel, z toho 407 mužů a 421 žen.

Miroslav Buchtík
Tomáš Bureš
Vlastimil Karola, předseda

Ing. Josef Němeček
Eva Neudeková
Ludmila Surá

Ing. Zdeněk Valášek
Vít Záhořák
Marie Zbořilová



Volby
Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České repub-

liky, které se konaly 8. a 9. října 2021, vyhrála koalice SPOLU 
(ODS, KDU -ČSL, TOP 09), která získala celorepublikově 27,7 
procenta hlasů, hnutí ANO 2011 miliardáře a  dosavadního 
předsedy vlády Andreje Babiše bylo druhé. Do sněmovny se 
poprvé nedostaly KSČM a ČSSD.

V Jaroslavicích se voleb zúčastnilo 454 občanů z 645 ob-
čanů zapsaných ve voličském seznamu, což je 70,38 % míst-
ních obyvatel. Z počtu 454 hlasů byly 3 hlasy neplatné.

Nový cestář v Jaroslavicích
Po sedmi letech, kdy se staral o pravidelný úklid a čistotu 

obce místní občan Bronislav Hájek, pracovník údržby, převzal 
k 1.  listopadu 2021 místo jaroslavického cestáře jeho bratr 
Jan Hájek.

Úprava linky č. 31 
Městské hromadné dopravy ve Zlíně
Po dlouhé době několika let rozhodla Dopravní společnost 

Zlín – Otrokovice od 1. ledna 2022 o změně tras u autobusů 
MHD linky č. 31 a 32. Linka 31 z Jaroslavic má druhou koneč-
nou stanici na Mladcové (na místo dosavadní na Kudlově).

Tříkrálová sbírka
Po loňské nucené přestávce způsobené koronavirovou 

pandemií rozhodlo vedení Charity Česká republika, že tradič-
ní Tříkrálová sbírka se v roce 2022 znovu uskuteční. Oblíbená 
sbírka navázala na počátku nového tisíciletí na starou lido-
vou kolednickou tradici. Při Tříkrálové sbírce v sobotu 8. led-
na 2022 bylo v Jaroslavicích vybráno 24 856 Kč.

Restaurace u Baďurů ukončila činnost
Restaurace u Baďurů v Jaroslavicích ukončila k 1. 2. 2022 

po 21 letech svoji činnost.
V Jaroslavicích tak zůstává jediná pohostinská budova – 

Hospoda Na hřišti, která je po rozsáhlé rekonstrukci v provo-
zu od března 2009.

Za zmínku stojí také vést, že Jaroslavice jsou již dva-
náct let bez obchodu. Místní obchod se smíšeným zbožím 
(v domě u Skydánků) byl uzavřen k 30. 1. 2010.

Rok v Jaroslavicích (od července 2021 do června 2022)

Nový předseda 
Komise místní části Jaroslavice
Na pravidelné schůzi Komise místní části Jaroslavice ko-

nané 21. února 2022 zvolili její členové ze svého středu no-
vého předsedu. Stal se jím Vlastimil Karola, který nahradil ve 
funkci Antonína Cekotu, jenž náhle zemřel 12. listopadu 2021 
a komisi vedl čtyři roky.

Nově zvolený předseda již v minulosti stál v čele regionál-
ní komise (od roku 2001) a pak po ustavení Komise místní 
části Jaroslavice (která navázala na činnost regionální komi-
se) v roce 2008 se stal jejím předsedou.

Epidemie koronaviru ustupovala
Od pondělí 14. března 2022 došlo k výraznému uvolnění 

protiepidemických opatření v celé České republice, povinné 
respirátory zůstaly jen v hromadné dopravě a ve zdravotnic-
kých a  sociálních zařízeních. Tuto dvouletou epidemickou 
katastrofu však nahradila nová katastrofa v podobě války na 
Ukrajině, která se dotýká také každého z nás.

Setkání občanů s primátorem
V budově bývalé školy v Jaroslavicích se 18. května 2022 

konalo veřejné setkání občanů s  primátorem města Zlína 
Ing. Jiřím Korcem. Předcházela mu procházka s občany (při-
šlo jich jen několik), která začala u pomníku kapitána Smirno-
va na dolní zastávce městské hromadné dopravy a skončila 
na horní zastávce.

Oproti poslednímu takovému jednání, které se konalo 
před pěti lety (27. března 2017) a zúčastnilo se jej více než 
šedesát jaroslavických občanů, na letošní setkání přišla jen 
třetina z  minulého počtu (24 občanů). Spolu s  primátorem 
přijelo dalších 16 zástupců z různých odborů zlínské radnice.

Občané se následně ptali hlavně na opravy místních ko-
munikací a chodníků, kanalizaci a odvodnění v některých čás-
tech obce, svozu komunálního odpadu a  dalších palčivých 
problémů, které je tlačí.

Zemřelí občané
Od července 2021 do června 2022 zemřeli čtyři jarosla-

vičtí občané:
Cekota Antonín (66 let)
Jarošová Marta (86 let)
Minaříková Božena (88 let)
Kamasová Vlasta (88 let) Josef Pala
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